General Rules for Basketball Competition

Date: 4 July 2014 (Preliminary & Finals)

Time: 9:00am - 5:00pm

Venue: Sun Yat Sen Memorial Park Sports Centre (SYS)

SPCC Indoor Games Hall (IGH)

1. Unless otherwise stated, the rules of the Hong Kong Basketball Association shall be applied.

2. Schedule of Competition

Time	Event	Venues
09:00	Preliminary Rounds for Girls (2 games)	SYS
10:00	Preliminary Rounds for Boys (2 games)	SYS
11:00	Finals for Girls (Gain for Bronze Medals)	SYS
14:00	Finals for Boys (Gain for Bronze Medals)	SYS
15:00	Finals for Girls (Gain for Gold Medals)	SPCC IGH
16:00	Finals for Boys (Gain for Gold Medals)	SPCC IGH

2.1 Preliminary Round

2.1.1 The game shall consist of 2 periods of 15 minutes. There should be a half time interval of 3 minutes.

2.2 Finals

2.2.1 The game shall consist of 4 periods of 10 minutes. There shall be an interval of 30 seconds between the first and second periods, between the third & fourth periods. There should be a half-time interval of 2 minutes.

2.3 Classification of Teams

2.3.1 Will adopt those from the Hong Kong Schools Sports Federation

3. Competition Regulations

- 3.1 The total number of teams is 4. Each team consists of max. 10 athletes. In preliminary rounds, the losing teams will gain for Bronze Medals whereas the winning teams will gain for Gold Medals during the finals.
- 3.2 If there is a tie at the end of competition, an extra period of 5 minutes will be given. If there is still a tie after the extra period, the match shall continue by using the Golden Goal method. The team first scores 1 point (free throw), 2 points or 3 points shall immediately win the match. Any foul penalty thereafter shall not be applied.

3.3 Time-keeping

- 3.3.1 In the last 2 minutes of the second period of preliminary rounds & the fourth period and the extra period, the clock will stop in accordance with the FIBA rules.
- 3.3.2 During the match, when the ball is out of bound, a new 24-second period shall be awarded to the control team.
- 3.3.3 After a charged time-out, the clock will start when the ball is given to a player during a free-throw.
- 3.4 Whilst a shot from the court, the ball is in the air and the 24 seconds signal sounds, if the ball touches the rim, the game will no longer be stopped.
- 3.5 The first period begins with a jump ball, all other periods and overtime will begin with the alternating possession rule.

4. Ball size no.7 for boys and no.6 for girls will be provided by the organiser.

5. According to the colour of each house, vests will be provided by the organiser.

6. Referees

6.1 Experienced referees shall be appointed by the organiser. Each team should obey the decision made by the referees. No appeals will be entertained.

7. Awards

7.1 10 medals will be awarded to the winner and the 1st runner-up teams respectively.

8. Drawing Lots

- 8.1 Each house should send one of the representatives to draw the lots on 3/7/2014 (Thur) at 5:00pm.
- 9. The organiser has the right to amend the programme and regulation without further notice if necessary.

籃球比賽章則

比賽日期:2014年7月4日(初賽及決賽)

時間 : 上午 9:00 - 下午 5:00

地點 : 中山紀念公園體育館 (SYS)

聖保羅男女中學體育館 (IGH)

1. 除特別聲明外,所有賽事均依照香港籃球總會所訂之規則舉行。

2. 比賽日期及時間

日期: 4/7/2014(星期五)[初賽及決賽]

比賽次序	場數	主隊
09:00	女子初賽 (共兩場)	SYS
10:00	男子初賽 (共兩場)	SYS
11:00	女子決賽 (負方爭季殿)	SYS
14:00	男子決賽 (負方爭季殿)	SYS
15:00	女子決賽 (勝方爭冠亞)	SPCC IGH
16:00	男子決賽 (勝方爭冠亞)	SPCC IGH

2.1 初賽:分兩節,每節15分鐘,中場休息3分鐘。

2.2 決賽:分四節,每節10分鐘,第一、二節之間及第三、四節之間休息半分鐘,中場休息2分鐘。

2.3 球隊名次之制定

2.3.1 將會依照香港學界體育聯會所訂之計算。

3. 賽制

- 3.1 共 4 隊, 每隊名額最多 10 位, 分兩組, 勝方爭冠亞, 負方爭季殿。
- 3.2 每場初賽及決賽完結時若未分勝負,則加時5分鐘,再和則以黃金入球定勝負。比賽進入黃金入球時段, 一經有入球(1分、2分或3分),賽事立即結束,隨後如再有罰則一概不再處理。
- 3.3 計時執行方法
 - 3.3.1 在初賽的第二節、決賽的第四節及加時之最後2分鐘,裁判將按國際球例停錶,其他時間除暫停外,一概不停;
 - 3.3.2 在球賽進行中, 球出界, 24 秒重計。
 - 3.3.3 在非按國際球例停錶時段, 暫停後之罰球, 當裁判員把球交到球員手時開始計時。
- 3.4 比賽進行中當投籃球在空中,24 秒鐘訊號響起,若球觸及籃圈,比賽應繼續,不應中斷比賽。
- 3.5 跳球時,第一節以跳球方法開始該場比賽,初賽第二節及決賽第二、三、四節及加時以輪換發球方式開始比賽。
- 4. 比賽用球:由主辦單位提供男子七號球,女子六號球。
- 5. 球衣及顏色:由主辦單位提供號碼背心,根據各社之顏色派發。
- 6. 裁判

6.1 由主辦單位委派有經驗的裁判擔任,各隊均需服從裁判之決定,賽會亦不設上訴。

7. 獎勵

7.1 設冠、亞軍,各10枚牌。

8. 抽籤

8.1 於 3/7/2014 (星期四) 5:00pm, 各社派出代表進行抽籤。

9. 如有需要,主辦單位將有權修訂章則賽制而不作另行通告。